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ARHITEKT KREŠIMIR IVANIŠ: PROJEKT UREÐENJA GRADSKOG KUPALIŠTA

Foto: Vjesnikova fotodokumentacija

Kupaèi na Savi: Fotografija nekadašnjeg Vjesnikova fotoreportera Zvonka Grèmana

Ju�ni dio, okrenut prema Savi, u Ivaniševu projektu identièan je
starom kupalištu

Ostaci ostataka nekad popularnog kupališta

Probuditi nostalgiju za »babinjakom«

Stari Zagrepèani s nostal-
gijom se sjeæaju Gradskog
kupališta na Savi u sklopu
kojeg je bio još poznatiji
»babinjak«. Kupalište je bilo
okupljalište djece, fakina i
djevojaka, obitelji i starijih
graðana. Tu se sunèalo, na-
makalo noge i kupalo u Sa-
vi, tuširalo pod tuševima, ali
i kartalo, loptalo i dru�ilo ti-
jekom cijele godine. Male
kuæice – svlaèionice pretva-
rale su se u tople sobice u
koje su dolazili i zimi.

Ureðenje kupališta veæ se

du�e vrijeme mota po glava-
ma pojedinaca. Napravljeni
su i projekti obnove, meðu-
tim gradske vlasti još nisu
krenule u akciju, a graðani
se i dalje nadaju i èekaju.

Na zahtjev Gradskog po-
glavarstva još 1996. godine
projekt ureðenja Gradskog
kupališta napravio je arhi-
tekt i predsjednik Komisije
za sport i okoliš Hrvatskog
olimpijskog odbora, Kreši-
mir Ivaniš. Novi GUP pred-
viða kompletno ureðenje
priobalja Save, no detaljni
plan ureðenja priobalja tek
treba napraviti. Ivaniš je
1998. godine za GUP koji je
trebao biti donesen 2000., ali
je usvojen tek ove godine,
napravio prijedlog ureðenja
priobalja Save u du�ini od
30 kilometara i on je veæim
dijelom uvršten u novi
GUP.

Gradsko kupalište je, na-
pominje Ivaniš, za graðane
najzanimljiviji dio projekta.
Ono se nalazilo zapadno od
Jadranskog mosta, odnosno
danas je tu restoran Stara
Sava.

»Ju�ni dio kupališta, okre-

nut prema Savi, u mom pro-
jektu identièan je po obliku
i sadr�ajima starom kupa-
lištu. Tu je bila splav, a bila
bi opet, za sunèanje i sa sje-
nicom s ugostiteljskim ob-
jektom«, opisuje Ivaniš. Pri-
rodni nagib nasipa poslu�io
bi za tribine s kojih bi se gle-
dala rukometna, odbojkaš-
ka i nogometna nadmetanja
na pijesku. Na zapadnoj
strani kupališta, prema Iva-
niševom projektu, bio bi ba-
zen s toboganom te popular-
ni »babinjak« koji bi, u novoj
verziji kupališta, dobio i
»dedinjak«. Postojeæi resto-
ran Stara Sava postao bi ri-
blji restoran, a u tom istoè-
nom dijelu smjestili bi se i
info-centar i èuvarska slu�-
ba.

»Osnivaè èuvarske slu�be
– zagrebaèkog Bay Watcha,
bio je Francek Gospodariæ.
Do poznih godina spašavao
je zagrebaèke gospodiène i
gospoðe koje su se i namjer-
no 'utapale' u Savi jer je bio
jako zgodan«, podsjetio je
na detalj prošlosti Krešimir
Ivaniš.

Gordana Petrovèiæ

UMRLI
MIROGOJ – SPROVODI 4. studeno-
ga: BRANKA MATKOVIÆ (79) umrla 1.
11. sprovod u 9,00; JOSIPA VINKO-
VIÆ (97) umrla 31. 10. sprovod u
9,45; VLADIMIR CAFUTA (61) umro
30. 10. sprovod u 10,30; IVAN GRE-
GORIÆ (79) umro 30. 10. sprovod u
11,15; RIZO MISIMOVIÆ (70) umro
30. 10. sprovod u 12,05; DRAGICA
SEVER (81) umrla 30. 10. sprovod u
12,50; ZORKA ÈI�MEK (80) umrla 30.
10. sprovod u 13,35; MARGITA JUR-
ÈAN (82) umrla 30. 10. sprovod u
14,20; VOJISLAV BO�IÆ (66) umro
30. 10. sprovod u 15,05; MARIJA
VOJVODIÆ (84) umrla 29. 10. spro-
vod u 15,50
MIROŠEVAC – SPROVODI 4. stude-
noga: NIKOLA LEOVIÆ (66) umro 2.
11. sprovod u 12,05; IVAN BEHEK
(87) umro 30. 10. sprovod u 12,50;
SVJETLANA KUNST (45) umrla 31.
10. sprovod u 13,35; JOZO IVANDA
(60) umro 1. 11. sprovod u 14,20;
EMIL CURK (77) umro 30. 10. spro-
vod u 15,05
KREMATORIJ – ISPRAÆAJI 4. stu-
denoga: FRANJO NUJSTER (58)
umro 30. 10. ispraæaj u 10,30; MILA-
DIN ŠÆEPANOVIÆ (63) umro 1. 11.
ispraæaj u 10,50; MARIJAN BARIŠIÆ
(55) umro 31. 10. ispraæaj u 11,20;

IVAN IVANJKO (52) umro 1. 11. ispra-
æaj u 11,40; DRAGA BUDANEC (97)
umrla 31. 10. ispraæaj u 12,10; PETAR
ŠIMEK (56) umro 31. 10. ispraæaj u
12,30; MARIJA MAÈKOVIÆ (73) umrla
30. 10. ispraæaj u 13,00; ALEKSAN-
DAR MARKOVIÆ (77) umro 31. 10. is-
praæaj u 13,20; JOSIP ABRAMOVIÆ
(67) umro 31. 10., ispraæaj u 13,50;
ALOJZ VUÈAK (67) umro 30. 10. is-
praæaj u 14,10; MILA TRIPLAT (83)
umrla 28. 10. ispraæaj u 14,20
G. VRAPÈE – SPROVODI 4. stude-
noga: ANA LIHTAR (75) umrla 3. 11.
sprovod u 14,15; ZLATICA BARBA-
RIÆ (80) umrla 2. 11. sprovod u
15,00
LUÈKO – SPROVODI 4. studenoga:
ANTO DUVNJAK (48) umro 31. 10.
sprovod u 15,00
MARKOVO POLJE – SPROVODI 4.
studenoga: MATIJA D�AJA (86) umr-
la 3. 11. sprovod u 11,50; STJEPAN
PAVLINIÆ (75) umro 1. 11. sprovod u
12,30; IVICA LJUBAS (24) umro
1992. godine, sprovod u 13,10;
ZDRAVKO ÐURIN (52) umro 31. 10.,
sprovod u 13,50; IVAN BIÈANIÆ (69)
umro 31. 10. sprovod u 14,30; IVAN
ÈIRINJI (71) umro 1. 11. sprovod u
15,10; IVAN FIŠTER (73) umro 31. 10.
sprovod u 15,50

ROÐENI
U Petrovoj bolnici djeèaka su rodile-
Zrinka Jeliæ, Sandra Kranjec, Jasmi-
na Leopold, Suzana Ban, Ljiljana To-
šiæ i Nataša Perušiæ - Oulovsky. Dje-
vojèicusu rodile Hatid�a Merseli, Mir-
jana Klemar, Andrea Bogojevski,Mel-
ta Šprem, Snje�ana Kecerin, Djenita
Šèurin, Andrea Heini - Grgiæ, Goran-
ka Zubatoviæ, Milana Sušiæ, Silvana
Mijatoviæ i Marija Èosiæ.
U Bolnici sestara milosrdnica dje-
vojèicu su rodile Mirjana Dumanèiæ i

Edita Poropat - Èolig, a djeèaka Kris-
tina Markoæ i Sonja Haramustek.
U bolnici Sveti Duh djeèaka su rodi-
le Verica Bakviæ i Iva Martinko, a dje-
vojèicu Sandra Kolman, Ksenija -
Katarina Lisec i Mihaela Renduliæ.
U KB Merkur djeèaka su rodile Ino-
centa Mariæ, Danijela Jelièiæ, Mihae-
la Tkalec - Kajser, a djevojèicu su ro-
dile Gordana Siketa, Gordana Bari-
èeviæ, Svjetlana Kašner i Zrinka
Smreèki.

BIOMETEOROLOŠKA PROGNOZA

Biometeorološka situaci-
ja u iduæa æe tri dana biti
povoljna, pa bi se veæina
ljudi trebala osjeæati dobro,
izvijestio je u ponedjeljak
Zavod za javno zdravstvo
Grada Zagreba. Astmatièa-
ri i srèani bolesnici trebali

bi izbjegavati jutarnje
izlaske zbog ni�ih tempe-
ratura i magle, te redovito
uzimati lijekove. Vrijedno-
st sumpornog, dušikovog
dioksida i lebdeæih èestica
su unutar preporuèenih
vrijednosti.

Ministarstvo neæe izdati
privremeno rješenje za Puto

Kako bi se riješio pro-
blem spalionice otpada
Puto, u ponedjeljak su se
sastali ministar zaštite
okoliša i prostornog ure-
ðenja Ivo Banac i zagre-
baèka gradonaèelnica,
Vlasta Paviæ. Ministar Ba-
nac upozorio je predstav-
nike Grada na nezadovolj-
stvo graðana stanjem odla-
gališta smeæa Jakuševec te
na njihov strah od posljedi-
ca ponovnog aktiviranja
spalionice.

Grad stoga, rekao je Ba-
nac, treba pronaæi naèine
ulaganja u gradnju nove,
suvremene spalionice
opasnog otpada i pronaæi

novu lokaciju za odlagališ-
te otpada. Novim GUP-om,
naime, nije predviðeno za-
grebaèko odlagalište otpa-
da, što znaèi da Grad nije
predvidio moguæe rješenje
problema otpada.

Gradski èelnici upozorili
su, pak, da »hladni pogon«
Puta mjeseèno košta izme-
ðu 500 i 800.000 kuna. Ba-
nac, meðutim ka�e da Mi-
nistarstvo ne mo�e izdati
privremeno rješenje za
Puto zbog èinjenice da pri-
vremena rješenja najèešæe
postaju stalna.

Novi sastanak sazvat æe
se u roku od dva tjedna. G.
P.

Predstavljeno drugo izdanje
brošure »Spol i rod pod poveæalom«

Centar za edukaciju i sav-
jetovanje �ena - CESI, u po-
nedjeljak je u Europskom
domu predstavio drugo iz-
danje priruènika »Spol i rod
pod poveæalom«. Knji�ica je
namijenjena adolescentima i
struènjacima koji se bave
edukacijom mladih o sek-
sualnosti i ravnopravnosti
meðu spolovima. Kako je re-
kla Adinda Dulèiæ, ravnatelj-
ica Dr�avnog zavoda za zaš-
titu obitelji, materinstva i
mlade�i, takav je priruènik
neophodan u radu s mladi-

ma, jer pravovaljanim infor-
macijama stvara se dugoroè-
na seksualna odgovornost.

Enrique Aquado Asenjo,
voditelj sektora Europske
komisije za socijalna pitanja,
rekao je kako je projekt CE-
SI ušao meðu 15 najboljih
njima prijavljenih programa
i Europska komisija financi-
ra ga sa 66.000 eura. To je, is-
taknuo je Asenjo, va�an pro-
gram kojim Hrvatska poka-
zuje inicijativu na podruèju
borbe za ljudska prava te
protiv diskriminacije. S. R.

Mladi SDP-a èestitali Dan muškaraca

SDP-ova zastupnica u Gradskoj skupštini Iva Prpiæ i njene
dvije kolegice iz Foruma mladih te stranke dijelile su u po-
nedjeljak letke i èokoladna srca muškim prolaznicima na Tr-
gu bana Jelaèiæa, èestitajuæi im Dan muškaraca, 3. studeni.
Akciji se nakratko prikljuèio i zamjenik gradonaèelnice i
predsjednik Gradske organizacije SDP-a Milan Bandiæ. Na
pitanje, je li od svoje supruge veæ dobio prigodni poklon,
Bandiæ je rekao da je dan dug i da æe valjda naveèer nešto i
dobiti. Ma. M.

BauMax stigao u Jankomir

Novi prodajni centar u Jankomiru prostire se na 10,5 tisuæa
èetvornih metara Foto: Vjesnik/Ivana Slojšek

Nakon Vara�dina, poznata
austrijska tvrtka bauMax sve-
èano je u ponedjeljak otvorila
drugi prodajni centar u Hrvat-
skoj, u zagrebaèkom Janko-
miru.

Prema rijeèima direktora
tvrtke za istoènu Europu,
Aloisa Penningera, u prodaj-
nom centru površine 10,5 tisu-
æa èetvornih metara, kupcima
je »zajamèena najbolja ponu-
da proizvoda kojima u potpu-
nosti mogu opremiti ili reno-
virati dom, urediti vrt ili se
opskrbiti najrazlièitijim alati-
ma«. Osim ponudom, bauMax
je, tvrdi Penninger, konku-

rentan i cijenom. Prema nje-
govim tvrdnjama, ako u kon-
kurentskim kuæama kupci
pronaðu proizvod s cijenom
ni�om nego što je ona za
proizvod kupljen u bauMaxu,
ta æe im tvrtka nadoknaditi
razliku. »Kako naša tvrtka po-
sluje u šest razlièitih dr�ava,
�elja nam je da 30 posto ponu-
de bude od dobavljaèa s pros-
tora bivše Jugoslavije«, rekao
je Penninger naglasivši kako
u dogledno vrijeme na po-
druèju Hrvatske ta tvrtka pla-
nira otvoriti 15 prodajnih cen-
tara. U prosincu se otvara
centar u Osijeku. A. R.

PREDSJEDNIK VELIKOGORIÈKOG DC-a MILJENKO ROJC IZIŠAO IZ STRANKE

Neizvjestan odnos snaga u Gradskom vijeæu
Nezadovoljan suradnjom u

vladajuæoj koaliciji HDZ-a,
DC-a i dvoje odnedavno ne-
zavisnih vijeænika (Marija
Leško i Stjepan Bunjevac),
predsjednik velikogorièkog
DC-a Miljenko Rojc izišao je
prošli tjedan iz stranke. Kap
koja je prelila èašu bila je
optu�ba njegovih stranaèkih
i koalicijskih kolega da nije
htio doæi na sjednicu Grad-
skog vijeæa. Podsjeæamo, ri-
jeè je o pretposljednjoj sjed-

nici Vijeæa kada je velikogo-
rièka oporba bojkotirala sje-
dnicu, a vladajuæima su za
kvorum nedostajali Rojc i
predsjednik Turopoljske de-
mokratske stranke Šime Va-
tavuk, s kojima vladajuæi
imaju veæinu

. »Mislim da je koalicija
stvar dogovora, a ne neèije
autokratske vladavine«, ka-
zao je za Vjesnik Miljenko
Rojc, inaèe osnivaè DC-a u
Velikoj Gorici. »Sve što se

dešavalo za vrijeme krize
vlasti i kasnije, u suprotnosti
je s mojim shvaæanjem poli-
tike i zato sam izišao iz
stranke«, dodao je.

Odlaskom Rojca promije-
nit æe se i odnos snaga u
Gradskom vijeæu. Rojc, nai-
me, više nije èlan vladajuæih,
a to bi moglo znaèiti da vla-
dajuæi gube odluèujuæi glas i
vlast u Velikoj Gorici, i to baš
u trenutku parlamentarnih
izbora. J. F.

VIJESTI

Okrugli stol
o migreni

»Migrena – neprepoznata
bolest«, naziv je okruglog
stola koji æe se u utorak, 4.
studenoga s poèetkom u11
sati, odr�ati u Klubu Novi-
narskog doma, Perkovèeva
2/1, u Zagrebu. Od migrene
u svijetu boluje oko milijar-
du ljudi, u Hrvatskoj 400.000,
a samo ih se jedan posto is-
pravno lijeèi. Stol je organi-
ziran u povodu otvaranja
besplatnog savjetovališta za

migrenu, a o novostima, lije-
èenju i prevenciji te bolesti
govorit æe poznati struènjaci.
Graðani su pozvani da aktiv-
no sudjeluju u radu okruglog
stola. Ulaz je besplatan. B. L.

Europa kakvom je
vide osnovnoškolci

Muzej grada Zagreba
(MGZ) u suradnji s Turbo Li-
maèem organizirao je akciju
pod nazivom Born in Europe
(Roðen u Europi) kao dio pro-
jekta fonda Europske zajed-
nice »Kultura 2000«.

Cilj akcije je potaknuti os-

novnoškolsku djecu da likov-
nim, literarnim ili fotograf-
skim radovima izraze što
smatraju Europom, europ-
skim ili Europljaninom. Isto
tako djeca u Muzej grada Za-
greba u Opatièkoj 20, mogu
donijeti i neki predmet koji
za njih predstavlja Europu. U
sklopu akcije organizirane
su i radionice, koje æe se do 7.
studenoga od 10 do 12 sati
odr�avati u MGZ. U radioni-
cu je potrebno donijeti mate-
rijal kojim se dijete �eli izra-
ziti na temu Europa. Osim u
radionicama, djeca mogu ra-
dove izraditi u školi ili kod
kuæe, a svi æe biti izlo�eni u
MGZ-u 18. studenoga. B. T.

Plesni programi za
djecu 

Plesni studio Kulturnog
centra Pešèenica poziva dje-
cu u teèajeve plesa. Satovi se
odr�avaju utorkom i èetvr-
tkom od 17.30 do 18.15 za
predškolski uzrast, te od
18.20 do 19.05 za mlaði škol-
ski uzrast. Predbilje�be i
upisi od 9 do 19 sati.

PRIMJEDBE VIJEÆA ÈETVRTI STENJEVEC NA
DETALJNI PLAN POS-ova NASELJA U ŠPANSKOM

Potreban veæi vrtiæ, javni
prijevoz, bazen, dvorana...

Vijeæe gradske èetvrti
Stenjevec prošli je tjedan
Zavodu za planiranje raz-
voja grada i zaštitu okoliša
uputilo svoje primjedbe
na predlo�eni detaljni
plan ureðenja novog,
POS-ova naselja, koje bi
se uskoro trebalo poèeti
graditi u Španskom. Vijeæ-
nici, naime, smatraju, da
ovakav detaljni plan sadr-
�i niz manjkavosti »napra-
vljenih zbog izolacionistiè-
kog pristupa izradi plana,
u kojem se ne uva�ava in-
teres grada u cjelini«.

S obzirom da æe se u no-
vo naselje u Španskom do-
seliti oko 5000 ljudi, u ovoj
gradskoj èetvrti smatraju
da bi trebalo izgraditi vrtiæ
s barem 500, a ne 100
mjesta, kako plan predvi-
ða. Na taj bi se naèin, sma-
tra predsjednik Vijeæa
èetvrti Mario Jeliæ, done-
kle zadovoljile i potrebe
ostatka naselja, koje su
zbog stalnog doseljavanja
sve veæe.

Problem je i to, smatraju
vijeænici, što se rješavanju
inaèe akutnog problema s
prometom u tom dijelu
grada ne pridaje dovoljna
va�nost. »Potrebno je što
prije tramvajski povezati
Gradsku èetvrt Stenjevec
sa središtem grada i to no-
vim, GUP-om predviðe-
nim, spojevima izmeðu
Šoljanove i Baštijanove, te
Ma�uraniæine i Krapinske

ulice«, stoji u priopæenju
Vijeæa èetvrti.

Kako bi se sprijeèile
stalne gu�ve i prometni
kolapsi, predla�e se i iz-
gradnja pristupne pro-
metnice koja bi povezivala
Ulicu Oranice s novim na-
seljem, èime bi se rastere-
tila uvijek preoptereæena
Zagrebaèka cesta. Za još
bolju protoènost prometa
u tom dijelu grada, Vijeæe
predla�e i denivelaciju
raskri�ja Zagrebaèke i
Ljubljanske.

Vijeænicima takoðer ni-
je jasno, zato u novom
POS-ovu naselju nije
predviðen javni gradski
prijevoz pa predla�u da se
uvede autobusna linija ko-
ja bi poèinjala na Èrno-
mercu, te Ulicom Oranice
dolazila do novog naselja.
Umjesto nekih stambenih
zgrada koje su planirane
ovim detaljnim planom u
središtu naselja, Vijeæe
predla�e izgradnju zatvo-
renog olimpijskog bazena,
koji bi koristili svi stanov-
nici zapadnoga dijela gra-
da.

Kako bi se zadovoljile
društvene aktivnosti, u no-
vom bi naselju trebalo iz-
graditi i društveni dom,
dok bi se za 2004. godinu
kao jedan od prioriteta
trebala odrediti i izgrad-
nja sportske dvorane, miš-
ljenja su Stenjevèani.

Marina Majiæ


